
Zápisnica z 5. riadneho zasadnutia AS TU 
19. mája 2011 o 13.30 h 

Trnavská univerzita v Trnave, Univerzitné námestie 1, Aula Pazmaneum 
 
 

Prítomní:  prof. JUDr. Pavel Baláž, CSc., Bc. Viktor Binder, doc. PaedDr. Hana Borsuková, CSc., 
doc. PhDr. Ondrej Botek, PhD., prof. MUDr. Miroslav Danaj, CSc., doc. Mgr. Mgr. Andrej Démuth, 
PhD., ThDr. Ján Ďurica SJ, PhD., Bc. Martin Galbička, Bc. Miroslava Grofíková, prof. PhDr. Ľubomír 
Held, CSc., doc. PhDr. Juraj Hladký, PhD., Mgr. Juraj Janček, Mgr. Jozef Jurík, PhDr. Miroslav 
Karaba, PhD., PhDr. Andrej Kállay, PhD., doc. JUDr. Soňa Košičiarová, PhD., mim. prof., PhDr. 
Marián Manák, PhD., PhDr. Rastislav Nemec, PhD., prof. MUDr. Adriana Ondrušová, PhD., PhDr. 
Alena Piatrová, PhD., PaedDr. Milan Pokorný, PhD., Oliver Selecký, JUDr. Tomáš Strémy, PhD., 
Mgr. Martin Šarkan, PhD., JUDr. Peter Varga, PhD., doc. PaedDr. Kristína Žoldošová, PhD. 
 
Hostia: doc. ThDr. Andrej Filipek SJ, PhD., poverený rektor TU 

 
Program: 
 

1. Otvorenie (voľba skrutátorov, volebnej komisie, overovateľov zápisnice a návrhovej komisie).  
2. Kontrola uznesení. 
3. Schválenie návrhu povereného rektora na vymenovanie členov Vedeckej rady TU v Trnave. 
4. Voľba podpredsedu AS TU za zamestnaneckú časť. 
5. Rôzne. 

 
Bod 1 – Otvorenie 
 
 Piate riadne zasadnutie Akademického senátu Trnavskej univerzity v Trnave (ďalej len „AS TU“) 
otvorila doc. JUDr. Soňa Košičiarová, PhD., mim. prof. (ďalej len „predsedníčka AS TU“). 
Informovala, že svoju neúčasť na zasadnutí v súlade s § 10 ods. 7 Rokovacieho poriadku AS TU 
ospravedlnili: dr. Majdan, dr. Rusnák, Bc. Dlugolinský, dr. Lantajová, doc. Kuzmová, Bc. Strýčková 
a Mária Strenková.  
 Privítala hosťa, povereného rektora TU – doc. ThDr. Andreja Filipka SJ, PhD. 
       Predsedníčka AS TU konštatovala, že v súčasnosti je počet členov AS TU 39, nakoľko Bc. 
Baraniakovi zaniklo členstvo ukončením štúdia 16. 5. 2011. Na základe kontroly prezenčnej listiny 
konštatovala schopnosť AS TU uznášať sa. 
       AS TU pristúpil k voľbe svojich pracovných orgánov. AS TU prijal nasledovné uznesenia: 
 
Uznesenie AS TU 5R-1/1905011 

AS TU schvaľuje za predsedu Volebnej komisie pre voľbu podpredsedu AS TU prof. Ondrušovú 
a za členov VK, ktorí budú vykonávať aj funkciu skrutátorov, dr. Pokorného a Bc. Grofíkovú. 
 
Hlasovanie: 
Prítomní:    25 
za:        25           
proti:           0      
zdržal sa:     0  
Predsedníčka AS TU konštatovala, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené.  
 
Uznesenie AS TU 5R-2/1905011 
 AS TU schvaľuje za predsedu návrhovej komisie 5. riadneho zasadnutia AS TU doc. 
Žoldošovú, za členov návrhovej komisie za zamestnaneckú časť dr. Karabu a za študentskú časť Mgr. 
Juríka.   
 
Hlasovanie: 
Prítomní:    25 
za:        24           
proti:           0      
zdržal sa:     1  
Predsedníčka AS TU konštatovala, že uznesenie bolo potrebnou väčšinou hlasov schválené.  
 



 
Uznesenie AS TU 5R-3/1905011 
 AS TU schvaľuje za overovateľov zápisnice 5. zasadnutia AS TU dr. Piatrovú a Mgr. Jančeka. 
 
Hlasovanie: 
Prítomní:  25 
za:             25       
proti:         0       
zdržal sa:   0    
Predsedníčka AS TU konštatovala, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené.  
 
 AS TU prešlo k schvaľovaniu programu rokovania.  
 Predsedníčka AS TU oboznámila členov AS TU s písomným návrhom dr. Piatrovej, ktorý jej 
bol doručený, aby v rámci bodu Rôzne poskytla členom informácie ohľadom podnetov Správnej rady 
TU na preskúmanie legitímnosti voľby rektora. Členovia sa s návrhom konsenzuálne stotožnili.   
 Predsedníčka AS TU ukončila diskusiu k návrhu a AS TU prešiel k hlasovaniu o programe 5. 
riadneho zasadnutia:  
 
Uznesenie AS TU 5R-4/1905011 
 AS TU schvaľuje program 5. riadneho zasadnutia nasledovne: 

1. Otvorenie 
2. Kontrola uznesení. 
3. Schválenie návrhu povereného rektora na vymenovanie členov Vedeckej rady TU v Trnave. 
4. Voľba podpredsedu AS TU za zamestnaneckú časť. 
5. Rôzne. 

 
Hlasovanie:   
Prítomní:  25 
za:          25       
proti:        0       
zdržal sa:  0    
Predsedníčka AS TU konštatovala, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené.  
 
Bod 2 – Kontrola uznesení 
 

Predsedníčka AS TU uviedla, že neboli prijaté žiadne uznesenia, ktoré by bolo potrebné 
kontrolovať.  

 
Bod 3 – Schválenie návrhu povereného rektora na vymenovanie členov Vedeckej rady TU 
v Trnave. 
 
 Predsedníčka AS TU informovala, že na základe § 9 ods. 1 písm. e) Zákona o vysokých školách 
akademický senát schvaľuje návrh rektora na vymenovanie členov vedeckej rady v tajnom hlasovaní. 
Podotkla, že návrh povereného rektora spolu so životopismi bol zaslaný všetkým členom AS TU v 
súlade s Rokovacím poriadkom AS TU. Poprosila povereného rektora TU ako predkladateľa, aby svoj 
návrh uviedol. Poverený rektor informoval, že 2. mája skončilo viacerým členom VR TU funkčné 
obdobie, až na niektorých, ktorí boli zvolení už v priebehu funkčného obdobia vedeckej rady, čiže ich 
členstvo naďalej trvá. Požiadal dekanov fakúlt, aby poslali návrhy členov za svoje fakulty. Štatút 
univerzity hovorí, že každá fakulta má štyroch zástupcov, že rektor navrhuje vždy prorektorov 
a dekanov. Podotkol, že každá fakulta má zástupcov aj z prorektorov, no zároveň poukázal na to, že na 
rozdiel od dekanov, ktorí zastupujú záujmy svojej fakulty, prorektori sú volení na zastupovanie 
záujmov univerzity ako celku nezáležiac na tom, z akej fakulty sú.   
 Predsedníčka AS TU následne otvorila diskusiu k tomuto bodu, v rámci ktorej nasledovala 
rozprava ohľadom potrebného počtu členov VR TU. Dr. Karaba sa spýtal, či dĺžka mandátu 
jednotlivých členov je rôzna. Rektor odpovedal, že tým, ktorí sa dnes zvolia, skončí rovnako. 
Predsedníčka AS TU sa zaujímala o výklad čl. 8 ods. 5 Štatútu TU, podľa ktorého každá fakulta má vo 
Vedeckej rade univerzity štyroch zástupcov, z toho vždy jedného, ktorý nie je členom akademickej 
obce univerzity. Spýtala sa tiež, či výskumné ústavy univerzity využili svoje právo navrhnúť svojho 
zástupcu do Vedeckej rady. Poverený rektor vysvetlil, že štyrmi zástupcami fakulty vo Vedeckej rade 
sa rozumie dekan, dvaja zamestnanci fakulty z radov učiteľov alebo výskumných pracovníkov a jeden 



člen, ktorý nie je členom akademickej obce univerzity. Výskumné ústavy nepodali návrh na zástupcov 
do Vedeckej rady.  
 Keďže rektor TU je zo zákona predsedom Vedeckej rady univerzity, o ňom – na rozdiel od 
prorektorov – senát nehlasuje. Na základe tohto vysvetlenia predsedníčka AS TU požiadala 
tajomníčku AS TU o úpravu hlasovacieho lístka vyhotoveného na základe podaného návrhu rektora – 
o vyčiarknutie doc. ThDr. Andreja Filipka SJ, PhD. zo zoznamu kandidátov na členov Vedeckej rady 
za Teologickú fakultu. 
 Predsedníčka AS TU následne ukončila diskusiu, poučila členov o spôsobe tajného hlasovania 
a členovia prešli k samotnej voľbe.  
 Po uskutočnení tajného hlasovania predložili členovia Volebnej komisie predsedníčke AS TU 
výsledky.  
 
Uznesenie AS TU 5R-5/1905011 
 AS TU schvaľuje návrh povereného rektora TU na vymenovanie členov Vedeckej rady TU: 
 
Počet vydaných lístkov: 26 
Počet odovzdaných lístkov: 26 
Počet platných lístkov: 26 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Predsedníčka AS TU konštatovala, že navrhnutý kandidát: prof. PhDr. Miroslav Marcelli, PhD., 
prof. PhDr. Pavol Petruf, DrSc., prof. PhDr. Marian Zervan, PhD., doc. PhDr. Gabriel Bianchi, CSc., 
doc. RNDr. Vladimír Bošák, PhD.,  prof. RNDr. Ladislav Csontos SJ, PhD., prof. ThDr. Ivan Kútny 
SJ, PhD bol zvolený jednomyseľne a navrhnutý kandidát:. doc. PhDr. Jana Bérešová, PhD.,  prof. 
PhDr. Milan Katuninec, PhD., doc. Ing. Martin Mišút, CSc., prof. JUDr. Ivan Šimovček, CSc., prof. 
PhDr. ThLic. Juraj Dolinský SJ, PhD., prof. PhDr. Ľubomír Held, CSc., prof. PhDr. Branislav Pupala, 
CSc., doc. MUDr. Jozef Glasa, CSc., PhD., doc. PhDr. Ľubica Ilievová, PhD., Mons. doc. Tomáš 
Galis, PhD., JUDr. Eduard Barány, DrSc., prof. JUDr. Helena Barancová, DrSc., prof. JUDr. Jozef 
Prusák, CSc., prof. Ing. Štefan Luby, DrSc. bol zvolený potrebnou väčšinou hlasov. 
 
Bod 4 – Voľba podpredsedu AS TU za zamestnaneckú časť 
 
 Predsedníčka AS TU pripomenula dôvod opätovného zaradenia tohto bodu do programu 5. 
riadneho zasadnutia AS TU, a to, že naďalej trvá stav, keď AS TU nemá zvoleného podpredsedu AS 
TU za zamestnaneckú časť.  

Keďže podľa Rokovacieho poriadku AS TU je na zvolenie podpredsedu potrebná ¾ väčšina 
všetkých jej členov a k momentu prerokúvania tohto bodu nebol podľa prezenčnej listiny prítomný 

Priezvisko a meno kandidáta Za 
doc. PhDr. Jana Bérešová, PhD.  19 
prof. PhDr. Milan Katuninec, PhD.  23 
doc. Ing. Martin Mišút, CSc.  17 
prof. JUDr. Ivan Šimovček, CSc.  21 
prof. PhDr. ThLic. Juraj Dolinský SJ, PhD.  24 
prof. PhDr. Miroslav Marcelli, PhD.  26 
prof. PhDr. Pavol Petruf, DrSc.  26 
prof. PhDr. Marian Zervan, PhD.  26 
doc. PhDr. Gabriel Bianchi, CSc. 26 
prof. PhDr. Ľubomír Held, CSc.   22 
prof. PhDr. Branislav Pupala, CSc.   25 
doc. MUDr. Jozef Glasa, CSc., PhD.   25 
doc. RNDr. Vladimír Bošák, PhD.  26 
doc. PhDr. Ľubica Ilievová, PhD.   25 
Mons. doc. Tomáš Galis, PhD.  25 
prof. RNDr. Ladislav Csontos SJ, PhD.  26 
prof. ThDr. Ivan Kútny SJ, PhD.  26 
JUDr. Eduard Barány, DrSc.  25 
prof. JUDr. Helena Barancová, DrSc.  23 
prof. JUDr. Jozef Prusák, CSc.  25 
prof. Ing. Štefan Luby, DrSc.   25 



potrebný počet členov AS TU, konštatovala, že AS TU v rámci tohto bodu programu nie je 
uznášaniaschopný a preto bude znova odložený a zaradený do programu nasledujúceho zasadnutia AS 
TU.  
 
Bod 5 – Rôzne 
 
 Dr. Varga ako člen predsedníctva Rady vysokých škôl informoval o zasadnutí RVŠ, ktoré sa 
uskutočnilo 3. mája 2011. Rokovalo sa o viacerých témach, a to ohľadom financovania týkajúceho sa 
projektov KEGA a VEGA. V súvislosti s novelou Vysokoškolského zákona v rámci akreditačnej 
komisie navrhovali, aby členovia neboli vyberaní pod politickými a inými vplyvmi, ale čo najviac 
nezávisle, zaoberali sa dĺžkou externého štúdia, návrhom na zrušenie štátnic, pri ktorom bolo 
predsedníctvo RVŠ nejednotné, a taktiež otázkou vysokoškolského učiteľstva.  
 Predsedníčka AS TU informovala o zasadnutí predsedníctva AS TU dňa 19. mája 2011, ktoré sa 
zaoberalo prípravou 5. riadneho zasadnutia AS TU.  
 Predsedníčka poprosila prof. Helda, aby informoval členov AS TU, či na základe jej listu z 28. 
marca 2011 už Pedagogická fakulta TU pristúpila k zabezpečeniu doplňujúcich volieb do AS TU za 
študentskú časť na uvoľnené miesto po Jane Švedovej. Prof. Held ako predseda AS PdF TU 
informoval, že budú mať čoskoro zasadnutie a že bude záležať na tom, ako sa dohodnú. Ďalej 
informoval o tom, že doc. Hladký ukončil pracovný pomer vo funkcii odborného asistenta na PdF TU, 
následne však sa na fakulte uskutočnil konkurz na miesto docenta, ktorého sa zúčastnil a ktorý aj 
vyhral. Doc. Hladký informoval, že v jeden deň pracovný pomer ukončil a na druhý deň začal jeho 
pracovný pomer v novej funkcii na Pedagogickej fakulte.   
 Mgr. Janček informoval, že sa v dňoch 13. – 15. mája uskutočnilo zasadnutie Študentskej rady 
vysokých škôl, ktorej predmetom rokovania bola novela vysokoškolského zákona, otázka študentskej 
rady ako občianskeho združenia a iné.   
 Predsedníčka AS TU (v súvislosti  s požiadavkou dr. Piatrovej) informovala, že zatiaľ na svoj 
list zo dňa 2. marca 2011, ktorým požiadala predsedu Správnej rady TU o zaslanie obsahu podnetu 
zaslaného ministrovi školstva v súvislosti s voľbou kandidáta na rektora, nedostala do dnešného dňa 
odpoveď.  
 Taktiež informovala, že agentúra SITA 27. apríla 2011 zverejnila informáciu, že ďalší podnet 
bol predsedom Správnej rady TU zaslaný aj prezidentovi SR, ktorý má navrhnutého kandidáta 
vymenovať do funkcie. V súčasnosti sa podnet prešetruje.  
 Poprosila prof. Helda ako zástupcu AS TU v SR TU, aby informoval členov, či sa od 2. marca 
2011 uskutočnilo zasadnutie SR TU.  Prof. Held informoval o obsahu 15. zasadnutia SR TU z 2. 
marca 2011. Poukázal na to, že členovia SR TU, ktorí sú právnici, si vyložili inak výklad ohľadom 
mandátov členov AS TU, preto v SR TU odobrili predsedov podnet na prešetrenie zákonnosti. 
Predsedníčka AS TU sa spýtala, či SR TU hlasovala o obsahu podnetu, ktorý zaslal predseda SR TU 
prezidentovi. Prof. Held uviedol, že nie. Po 2. marci 2011 sa ďalšie zasadnutie SR TU nekonalo.  
 Predsedníčka AS TU poukázala na to, že sa o žiadostiach predsedu SR TU dozvedela 
prostredníctvom správ z TASR a z rozhlasového vysielania, čo nepovažuje za korektné vzhľadom na 
to, že sa táto situácia týka AS TU a ten má právomoc podľa § 9 ods. 1 písm. o/ zákona o VŠ 
vyjadrovať sa o podnetoch a stanoviskách správnej rady verejnej vysokej školy. Spýtala sa povereného 
rektora, či ho Správna rada TU informovala o svojich krokoch. Rektor uviedol, že ho predseda SR TU 
informoval o podnete a jeho obsah mu dal k nahliadnutiu. Ako poverený rektor komunikoval 
s kontrolou z ministerstva školstva, ktorá bola na základe listu predsedu SR TU poverená preveriť 
zákonnosť celej voľby. Poverený rektor informoval o tom, že podľa slov predsedu SR TU do 
dnešného dňa nedostal oficiálnu odpoveď na svoju žiadosť, výsledok kontroly, ktorý sa dozvedel 
z médií, totiž kontrolná skupina predložila poverenému rektorovi a nie predsedovi ako osobe 
podávajúcej podnet na prešetrenie, a to ho viedlo k zaslaniu podnetu prezidentovi SR. Ďalej 
informoval, že predsedu SR TU prekvapilo, že namiesto toho, aby ho ministerstvo oficiálne 
oboznámilo s výsledkami kontroly, komunikujú s médiami, čo zistil na základe toho, že na stránke 
univerzity sa objavila tlačová správa o výsledku kontroly. ktorého zdrojom bol AS TU.  Podľa slov 
povereného rektora, predseda SR TU podotkol, že nemá informácie, že by žiadosť o poskytnutie 
listov, ktorý zaslala predsedníčka AS TU, bol zaslaný na základe uznesenia AS TU na zasadnutí, preto 
si myslí, že predsedníčka AS TU konala vo vlastnom záujme, nie v záujme celého AS TU.  
 Predsedníčka AS TU otvorila k tomuto problému diskusiu. Otvorila otázku, či sa má v mene AS 
TU obrátiť na predsedu SR TU oficiálnym listom. Podľa prof. Baláža, predseda SR TU nie je 
oprávnený na podanie takéhoto podnetu, nie je to upravené žiadnym predpisom, že by na to právomoc 
mal. Navrhol senátu nereagovať na tieto podnety, podľa jeho názoru senát postupoval legitímne. Dr. 



Karaba sa pripojil do diskusie, prikláňal sa k tomu, aby senát vyžiadal podnet, lebo sa to týka práce 
senátu. Doc. Démuth navrhol konsenzuálne ukončiť túto diskusiu. 
 AS TU prešiel k hlasovaniu, ktorý predložila predsedníčka AS TU: 
 
Uznesenie AS TU 5R-6/1905011 
 AS TU ukladá predsedníčke AS TU obrátiť sa listom na predsedu SR TU, ktorým ho požiada 
o zaslanie kópie žiadosti o preverenie zákonnosti voľby kandidáta na funkciu rektora, ktorú predseda 
SR TU adresoval prezidentovi SR. 
 
Hlasovanie:   
Prítomní:  26 
za:          18       
proti:        0       
zdržal sa:  8   
Predsedníčka AS TU konštatovala, že uznesenie bolo potrebnou väčšinou schválené.  
 
Následne predsedníčka AS TU poďakovala prítomným za účasť na zasadnutí a 5. riadne zasadnutie 
ukončila.  
 
V Trnave, 19. mája 2011 
 
 
 
Schválil:                         doc. JUDr. Soňa Košičiarová, PhD., mim. prof., predsedníčka AS TU  
  
                                                                   
  
Overili:                            PhDr. Alena Piatrová, PhD., členka AS TU  
  
  
  
                                        Mgr. Juraj Janček, člen AS TU   
  
  
 
Spracovala:                      Lívia Macášková, tajomníčka AS TU   
 


